
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/3872.

Benyújtás dátuma: 2023-05-04 13:38

Parlex azonosító: KMZUK7QA0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Sas Zoltán (Jobbik) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Meddig kell még várni a tűzoltók valódi 
bérrendezésére?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Május 4-én,  Szent Flórián napja alkalmából a tűzoltók munkájának elismeréseként az ország több
helyén  köszöntötték  a  lánglovagokat.  Az  ünnepi  alkalmon  kívül  sok  mindennek  azonban  nem
örülhettek  a  tűzoltók.  Az  elmúlt  időszakban  létszámuk  15-20%-kal  csökkent  a  városokban.
Megállapítható, hogy a katasztrófavédelemnél dolgozni és hosszú távú karriert tervezni sajnos nem
lehet  az  alacsony  fizetések  miatt.  Éppen  ezért,  hogy  az  államtól  kapott  alacsony  keresetüket
kiegészítsék,  sokan  másodállást  vállalnak,  maszekolnak.  A határ  közelében  élők  pedig  inkább
külföldön dolgoznak. A beavatkozó tűzoltók így kisebb létszámmal, sokkal nagyobb erőfeszítéssel
végzik feladatukat, azaz garantálni az ország tűzbiztonságát. Elképesztő, hogy egy kezdő tűzoltó
fizetése - a tavalyi pótlékemelés ellenére is - alig haladja meg a garantált bérmunimumot, pedig
feladatuk ellátása során szükségszerűen életveszélybe kerülnek.  Mindezek mellett a kormány még
a korkedvezményes nyugdíj lehetőségét is eltörölte számukra.

A törvényes rendért elkötelezett Jobbik-Konzervatívok szerint hazánk közbiztonsága, ezen belül a
tűzbiztonsága sok más dolgot megelőző társadalmi érdek.

Éppen erre tekintettel is úgy gondoljuk, hogy lényegesen nagyobb anyagi és szakmai megbecsülés
illeti a tűzoltókat és nem csak Szent Flórián nap alkalmából.

A Jobbik-Konzervatívok továbbra is támogatja a 25 év alattiak adókedvezményét, de álláspontunk
szerint meg kell teremteni annak lehetőségét, hogy a tűzoltók bére azután se csökkenjen, miután
betöltötték a 25. életévüket. Éppez ezért egy olyan bérfelzárkóztatást kell elindítani, amely képes
megtartani  a  tűzoltókat  szakmájukban,  és  olyan normális  fizetést  biztosít  nekik,  amelyből  fenn
tudják tartani családjukat még az Orbán-infláció nehéz napjaiban is. 



A Jobbik-Konzervatívok  szerint  ahhoz,  hogy  a  tűzoltók  bérét  az  európai  bérekhez  közelíteni
lehessen,  nem kizárlólag  pótlékemelésre  van  szükség,  hosszú  távon  az  emelés  illetményalapba
történő beépítése lehet a megoldás.  Mi Normális Magyarországot, és normális béreket szeretnénk a
tűzoltóknak is. 

Mindezekre tekintettel kérdezem:

• Mit kívánnak tenni a tűzoltóság fokozatos létszámcsökkenése ellen?
• Tervezik-e a pótlékemelés helyett az illetményalap emelését? 
• Mikor adják vissza a tűzoltóknak a korkedvezményes nyugdíj lehetőségét?

 

Várom érdemi válaszát!

 

Sas Zoltán

Jobbik-Konzervatívok
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